
 

 

XL TANKARIN KARIKOKOUS – XL TANKARSTÄMMAN 
Sunnuntai – Söndag 25.7.2021, klo – kl. 14:00, Tankar 
 
 
PÖYTÄKIRJA - PROTOKOLL 
 
1.  Kokouksen avaus – Stämman öppnas 
 Satamavouti Jonne Sandberg avasi kokouksen klo 14.00. 
 Hamnfogden Jonne Sandberg öppnade stämman kl. 14.00. 
 
2. Päätösvaltaisuuden toteaminen – Konstaterande av beslutförheten 

Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. Kokous järjestetään Tankarin saari- 
ja satamajärjestyksen mukaisesti heinäkuun viimeisenä sunnuntaina. Kokouskutsu 
on ollut 21.7. Kokkola-lehdessä.  
Stämman konstaterades laglig och beslutför. Stämman ordnas i enlighet med Tan-
kars ö- och hamnordning sista söndagen i juli. Kallelsen till stämman har publice-
rats 21.7 i tidningen Kokkola.  

 
3. Puheenjohtajan ja sihteerin vaali – Val av ordförande och sekreterare 

Karikokouksen puheenjohtajaksi valittiin Jonne Sandberg ja sihteeriksi Marjo Ra-
hikka. 
Jonne Sandberg valdes till Tankarstämmans ordförande och Marjo Rahikka till sek-
reterare.  

 
4. Ilmoitusasiat – Anmälningsärenden 
 
4.1.  Pöytäkirja 2020 – Protokollet för 2020 

Edellisen kokouksen pöytäkirja kiersi kokouksessa ja osallistujat tutustuivat siihen. 
Protokollet från föregående stämma skickades runt vid stämman och deltagarna 
bekantade sig med det. 
  

4.2.  Tankarin kävijämäärä 2020 – Besöksfrekvensen på Tankar 2020 
Merkittiin tiedoksi Tankarin vuoden 2020 arvioitu kävijämäärä. Jenny liikennöi 
Tankariin 69 kertaa, matkustajia vajaa 4 200 (+13 % edellisestä vuodesta). 
Yhteensä 15 000 ihmistä vieraili Tankarissa. 
Antecknades för kännedom det uppskattade antalet besökare på Tankar år 2020. 
Jenny trafikerade till Tankar 69 gånger och antalet passagerare uppgick till knappa  
4 200 (+13 % jämfört med året innan). Tankar besöktes av sammanlagt 15 000 per-
soner. 
 

4.3.  Tankarin ajankohtaiset asiat – Aktuellt på Tankar 
- Metsähallitus ennallistamassa Majakkamestarin taloa ja Majakkamiesten taloa. 
Tavoite avata majoituskäyttöön ensi kesänä. 
- Erityiskiitos Pro Tankar ry:lle, joka on hankkinut saarelle sydäniskurin. 
- Viimeisen vuoden aikana työstetty saaren kaavaa, ja se on tarkoitus saada 
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi loppuvuodesta ja voimaan vuoden 2022 
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alusta. Satama-alueesta laadittu satamasuunnitelmaversioita, ensimmäiset luon-
nokset nähty. Asiaan palataan tuonnempana. 
- Venepaikat, vierasvenepaikat. Satamapaikat.com -palvelussa varattavissa saaren 
venepaikat, toimivuudesta on tullut palautetta. Pyritään viemään asioita eteenpäin. 
- Saari- ja satamajärjestys uusittiin alkuvuodesta (entinen nimi Hallintosääntö). Jär-
jestyksessä määritelty saaren hallinnointi. 
- Saaren karitoimikunnan esityslistat ovat nähtävillä julkisesti kaupungin kokousjär-
jestelmässä internetpalvelussa 
- Forststyrelsen håller på att restaurera Fyrmästarens hus och Fyrvaktarnas hus. 
Målet är att få dem färdiga för inkvartering nästa sommar. 
- Ett särskilt tack till Pro Tankar ry som har skaffat ön en defibrillator. 
- Under det senaste året har öns plan bearbetats och man siktar på att få den till 
stadsfullmäktige för godkännande i slutet av året så att den kan träda i kraft från 
början av 2022. Olika versioner av hamnplan har utarbetats för hamnområdet, de 
första utkasten har visats. Man återkommer till saken i ett senare skede. 
- Båtplatser, gästbåtplatser. Öns båtplatser kan bokas i tjänsten Satamapaikat.com, 
det har inkommit respons angående tjänstens funktion. Man strävar efter att föra 
ärenden vidare. 
- Ö- och hamnordningen förnyades i början av året (tidigare namn Förvaltnings-
stadga). Öns administration har definierats i ordningen. 
- Föredragningslistorna för öns hamnråd är offentligt framlagda i stadens samman-
trädessystem på Internet 

 
4.4.  Mahdolliset muut ilmoitusasiat – Eventuella övriga anmälningsärenden 

 
Petri Korhonen, mökkiläinen, kysymys Metsähallitukselle ”palopesäkkeiden” eli ka-
tajarisukasojen poistamisesta. Eeva-Maria Harala Metsähallitukselta: tavoite on ha-
kettaa ne ja sijoittaa hake poluille vielä loppukesän aikana, tai viimeistään talvella 
polttaa.  
Stugägaren Petri Korhonen hade en fråga till Forststyrelsen om avlägsnandet av 
högarna av enris. Eeva-Maria Harala från Forststyrelsen: målet är att flishacka dem 
och att sprida ut flisen på stigarna ännu i slutet av sommaren, eller att bränna upp 
högarna senast på vintern.  

 
5.  Keskustelun alustus – Diskussionsinledning 

Tankarin rakennusten ympäristössä olevien perinnebiotooppien hoito   
Hantering av traditionella biotoper runt byggnader på Tankar 
Erikoissuunnittelija Hannu Tikkanen, Metsähallitus 

 Specialplanerare Hannu Tikkanen, Forststyrelsen 
 

Biologi Tikkanen, liikkunut saarella lintuaseman tiimoilta jo 1970 -luvulla, viime 
vuodet lintuaseman hoitajana. Saaren kaavan vahvistaminen tärkeää myös luonnon 
olojen kannalta. 
 
Saari on Natura-aluetta, eli sikäli tiukasti suojeltu. Ylimpänä viranomaisena on ELY-
keskus. Tärkeimmät arvot ovat perinteisen käytön synnyttämät biotoopit, saari ollut 
aktiivisessa käytössä 150 vuotta. Laidunnuksen myötä myös avoimia perinnebioto-
oppeja kuten niittyjä. Harvinaisin luontotyyppi on nummi, joka kattaa lähes puoli 
saarta. Lapin maisemaa muistuttavat variksenmarjanummet. Luontoarvoja uhkaa 
lähinnä se, että ei tehdä mitään ja jätetään saari luonnontilaistumaan, jolloin mai-
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sema puskittuu ja metsittyy. Saari tarvitsee hoitoa ja käyttöä. Muutos oli jo tapahtu-
massa laidunnuksen loputtua 1950 -luvulla, ja asiaan havahduttiin 1990 -luvulla ja 
tehtiin raivauksia kaupungin toimesta. Puskittuminen kuitenkin jatkui, ja saari oli 
kovin metsäinen jo. Hoitosuunnitelman päivitys 2011, ja sen jälkeen saarta hoidettu 
mm. lampaiden laidunnuksella ja raivaamalla puskia mataliksi muutaman vuoden 
välein. Saari vaatii jatkuvaa hoitoa. Uudessa suunnitelmassa saatetaan laidunnus 
laajentaa koko saareen.  
 
Kasvava virkistyskäyttö ja matkailu huomioitava myös. Tärkeä huomioida se, kuinka 
paljon saari kestää yhtäaikaista kävijämäärää. Kun pysytään poluilla, on tilanne 
hyvä, mutta jos polut lähtevät laajenemaan ja viuhkaantumaan sekä väki leviämään 
lintukalliolle omaa rauhaa hakemaan, saattaa ympäristö vaarantua. 
 
Mökkiläisten into hoitaa pihojaan saattaa aiheuttaa luonnolle uhkaa, jos vieraslajeja 
pääsee leviämään saaren luontoon. Suosituksia: 
- pihojen niittäminen suotavaa, runsaasti liikutuilla alueilla ainakin. Niittyjen voi 

antaa kukkia ja niittää sen jälkeen. Niittojäte poistettava tontilta. 
- Lannoite ja lisämulta tai nurmikko ei kuulu saareen, eivät myöskään herkästi 

leviävät vieraslajit. Vieraslajit kuten kurtturuusu olisi poistettava pihoilta. 
- Puuston poistaminen rakennusten läheltä ja muutenkin on sallittua naapurin 

kanssa yhteistuumin. Puusto kuuluu länsimetsän luontotyyppiin. Raivaustähteet 
on poistettava polttamalla joko tulisijoissa tai yhteisillä kokkopaikoilla. 

 
Pidetään yhdessä saari kauniina jatkossakin! 
 
Biolog Tikkanen har besökt öns fågelstation redan på 1970-talet, de senaste åren 
som fågelstationens skötare. Det är viktigt också med tanke på öns natur att öns 
plan fastställs. 
 
Ön ingår i ett Naturaområde och är därmed ett strängt skyddat område. Den högsta 
myndigheten är NTM-centralen. De viktigaste värdena är biotoperna som uppstått 
till följd av traditionell användning, ön har varit i aktivt bruk i 150 år. I och med be-
tesgång förekommer det också öppna traditionsbiotoper såsom ängar. Den säll-
syntaste naturtypen är hed som täcker nästan hälften av ön. Kråkbärshedarna på-
minner landskapet i Lappland. Naturvärdena hotas närmast av att inget görs och att 
man låter ön övergå i naturtillstånd, varvid buskar och skog intar landskapet. Ön 
måste skötas och användas. Det höll redan på att ske en förändring i och med att 
betesgången upphörde i slutet av 1950-talet. Man blev medveten om utvecklingen 
på 1990-talet vilket ledde till röjningar på uppdrag av staden. Buskarna fortsatte 
trots allt att breda ut sig och ön var redan rätt skogig. Skötselplanen uppdaterades 
2011 och efter det har ön vårdats bl.a. med betesgång för får och genom att röja 
ner buskar med några års intervaller. Ön kräver fortgående skötsel. I den nya pla-
nen är det möjligt att betesgången utvidgas att omfatta hela ön.  
 
Den ökande rekreationsanvändningen och turismen måste också beaktas. Det är 
viktigt att observera hur stora besökarmängder åt gången ön tål. Håller man sig till 
stigarna är situationen bra, men om stigarna börjar breda ut sig som en solfjäder 
och människorna börjar röra sig på fågelklipporna för att söka lugna platser kan mil-
jön äventyras. 
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Stugägarnas iver att sköta sina gårdsplaner kan utgöra ett hot för naturen om främ-
mande arter sprider ut sig i naturen på ön. Rekommendationer: 
- Det är önskvärt att gräset på gårdsplanerna slås, åtminstone i de områden där 

man mest vistas. Man kan låta ängarna blomma och slå dem efter blomningen. 
Slåtteravfallet ska föras bort från tomten. 

- Gödsel och extra mull eller gräsmatta hör inte till ön, inte heller främmande arter 
som lätt sprider sig. Främmande arter såsom vresros ska avlägsnas från gårds-
planerna. 

- Det är tillåtet att fälla träd i närheten av byggnader och även helt allmänt om 
man kommer överens om det med grannen. Trädbeståndet är kännetecknande 
för en västlig naturtyp. Röjningsavfall måste avlägsnas genom att bränna upp 
det endera i eldstäder eller på gemensamma platser för brasor. 

 
Låt oss hålla ön vacker också i fortsättningen! 
 

6. Keskustelua – Diskussion 
 
Kompostointi ja huussien tyhjentäminen? 
- sopivaa ratkaisua voi miettiä… Perinteisesti tehty sopivaan paikkaan kuoppa ja 

haudattu sinne 
- yhteisiä käytäntöjä hyvä miettiä! 
- jätteen käsittely ja jälkikompostointi saarella on järkevin tapa, mutta ei kannata 

sirotella jätettä ympäriinsä vaan haudata aina samaan paikkaan. 
 

Miten tarkasti eri luontoalueiden rajat on määritelty? 
- olisi hyvä laittaa kartalle erilaiset alueet, ohjeeksi mökkiläisille, että miten millä-

kin alueella toimitaan. Joitain luontotyyppejä on, joihin ei kannata mennä 
koskemaan, esim. luonnontilainen metsä. 

 
Kompostering och tömning av utedass? 
- man kan fundera på en lämplig lösning… Traditionellt har man grävt en grop på 

ett lämpligt ställe och begravt dassavfallet i den. 
- bra att fundera på gemensamma sätt! 
- på ön är det förnuftigaste sättet avfallshantering och efterkompostering, men det 

lönar sig inte att strö ut avfall överallt utan att alltid gräva ner det på samma 
ställe. 

 
Hur noggrant är de olika naturområdenas gränser fastställda? 
- det skulle vara bra att som anvisning för stugägare märka ut olika områden på 

karta, hur man ska agera på olika områden. Det finns några naturtyper som man 
ska låta vara ifred, exempelvis en skog i naturtillstånd. 

 
7. Satamavoudin asettaminen – Tillsättande av hamnfogde 2021  

Kokkolan kaupunginhallitus on kokouksessaan 7.6.2021 § 290 valinnut Jonne 
Sandbergin jatkamaan satamavoutina 2021. 
Karleby stadsstyrelse har på sitt sammanträde 7.6.2021 § 290 beslutat att Jonne 
Sandberg fortsätter som hamnfogde år 2021. 

 
8. Karitoimikunnan asettaminen – Tillsättande av hamnrådet 2021  
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Kokkolan kaupunginhallitus on kokouksessaan 7.6. 2021 § 290 valinnut karitoi-
mikuntaan kaupungin edustajina Juhani Hannilan ja Jouni Mustosen, sekä Teea Pi-
etilä (Kokkolan matkailu), Veli-Matti Raappana (Kokkolan seurakuntayhtymä), 
Jukka Lundell (saaren asukkaat), Eevamaria Harala (Metsähallitus) ja Linda Bo-
berg-Santala (Öjan osakaskunta – Öja delägarlag). Lisäksi kaupunginhallitus on ni-
mennyt Göran Wennmanin karitoimikunnan 2. kunniajäseneksi, jolla on läsnäolo- ja 
puheoikeus kokouksissa. 
 
Karleby stadsstyrelse har på sitt sammanträde 7.6. 2021 § 290 valt till hamnrådet 
som stadens representanter Juhani Hannila och Jouni Mustonen samt Teea Pietilä 
(Karleby Turism), Veli-Matti Raappana (Karleby kyrkliga samfällighet), Jukka Lun-
dell (öns invånare), Eevamaria Harala (Forststyrelsen) och Linda Boberg-Santala 
(Öjan osakaskunta – Öja delägarlag). Därtill har stadsstyrelsen utsett Göran Wenn-
man till hamnrådets andra hedersmedlem som har närvaro- och yttranderätt på 
stämman. 

 
9.  Mahdolliset muut asiat – Eventuella övriga ärenden 
 Muita asioita ei ollut. 
 Inga andra ärenden behandlades. 
  
10. Karikokouksen päättäminen – Tankarstämman avslutas 
 Satamavouti päätti kokouksen klo 14.40. 

Hamnfogden avslutade stämman kl. 14.40. 
 

 
 SATAMAVOUTI - HAMNFOGDEN 

 
                        


